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V Praze dne [dle data elektronického podpisu] 

Č. j.: KPR 6114/2024 

 

Vážený pane čestný předsedo, 

 

 odpovídám na dopis ze dne 7. října 2024, kterým jste se obrátil na prezidenta 

republiky s podnětem k vyhlášení „dílčí amnestie pro osoby ve věku 70 let a starší, odsouzené 

za méně závažné trestné činy, především ekonomického charakteru.“ Její vyhlášení 

navrhujete na 28. října 2024 s tím, že by se na výročí založení naší republiky jednalo 

o symbolické a humanitární gesto. Dále pak specifikujete rozsah Vámi navržené amnestie.  

 

 K Vašemu podání sděluji, že prezident republiky se problematice vězeňství a trestní 

politice státu věnuje dlouhodobě. O uvedeném svědčí například jím uspořádaný kulatý stůl 

s odborníky ze státní správy, odborné veřejnosti a neziskového sektoru na téma Budoucnost 

vězeňství. Dále také jeho nedávné přijetí ministra spravedlnosti JUDr. Pavla Blažka, Ph.D., se 

kterým projednával navrhované změny trestního zákoníku a nejpalčivější problémy vězeňství, 

např. přeplněnost věznic, nedostatečné personální a finanční zajištění Vězeňské služby ČR 

a Probační a mediační služby, nezbytnost následné práce s propuštěnými, atd.  

 

 Ohledně Vámi navržené dílčí amnestie sděluji, že prezident republiky byl s Vaším 

podnětem seznámen, setrvává však na svém již dříve veřejně vyjádřeném postoji, který platí 

bez ohledu na důvody k vyhlášení případné amnestie. Pan prezident se k tomuto tématu 

vyjádřil například dne 20. srpna 2024, kdy uvedl, že o případné amnestii lze uvažovat až 

pouze ve vazbě na přijatou legislativu a systémová opatření, neboť bez nich by mohla 

způsobit více škody než užitku. Za prioritní v současné době pan prezident považuje přijetí 

novely trestního zákoníku s tím, že jakákoliv amnestie může být diskutována až poté. 

Ve stejném smyslu se pan prezident vyjádřil i dne 1. října 2024 na jednání s ministrem 

spravedlnosti a s dalšími odborníky.  

 

 Dovolte mi poděkovat Vám za Váš zájem o tuto problematiku a za Váš podnět, který 

považuji za přínosný do další diskuse o českém vězeňství.  

 

S pozdravem 

 

                               Ing. Milan Vašina 

 

 

Vážený pan 

John Bok 

čestný předseda 

Spolek Šalamoun 
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